
                             PROTOKÓŁ  Z  POSIEDZENIA  KOMISJI  GOSPODARKI

                                  ROLNICTWA  I OCHRONY  ŚRODOWISKA

        Posiedzenie  odbyło się  dnia 20.01.2022   w  budynku  Starostwa Powiatowego  w Tczewie

Członkowie  Komisji  biorący  udział w posiedzeniu:

1.Adam Kucharek –      przewodniczący                                                                                                               
2.Dariusz Godlewski  -zastępca przewodniczącego                                                                                             
3.Piotr Odya                                                                                                                                                                
4.Kajzer Tomasz                                                                                                                                                         
5.Stanisław  Smoliński                                                                                                                                               
6.Tomasz Kotlenga –  brał udział online

Zaproszeni goście:

1.Barbara Kamińska-Przewodnicząca Rady Powiatu                                                                                           
2.Mirosław  Augustyn -  Starosta                                                                                                                            
3.Dariusz  Skrzypczyński – Skarbnik                                                                                                                        
4.Natalia Styka - Powiatowy Lekarz Weterynarii                                                                                    
5.Jan Kulas  -  radny  Rady  Powiatu

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział od-
powiednia liczba członków Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska, uznając ob-
rady  za prawomocne.                                       

 Przewodniczący Komisji - Adam Kucharek otwierając obrady przywitał  zaproszonych  gości 
oraz  członków Komisji. Następnie  przedstawił  porządek  obrad.

 Porządek obrad: 

Powitanie i przyjęcie porządku obrad. 

1. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego w 
powiecie tczewskim za 2021 r. 

2. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego o stanie bezpieczeństwa sani-
tarnego powiatu za 2021 r. 

3. Analiza budżetu Powiatu na 2022 rok. 
4. Omówienie materiałów i opiniowanie projektów uchwał na sesję 
5. Sprawy różne, wolne wnioski 
6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący  Adam Kucharek zarządził  głosowanie nad porządkiem obrad, wszyscy 
członkowie komisji  jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad.



Następnym punktem obrad była  informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii  pani doktor 
Agnieszki Styka  o stanie bezpieczeństwa weterynaryjnego w powiecie tczewskim w  2021r. 
Pani doktor Styka omówiła krótko sprawozdanie które zostało wcześniej pocztą 
elektroniczną  przesłane do  wszystkich radnych. Najważniejsze omawiane tematy to : 
afrykański pomór  świń, brak ognisk zapalnych ptasiej grypy, odstrzał dzików, AFS – dwie 
kontrole w ciągu roku w każdym gospodarstwie rolnym, spadek stad świń natomiast wzrost 
ilości stad  bydła.

Kolejnym punktem porządku  obrad miało być omówienie bezpieczeństwa sanitarnego 
powiatu przez  przedstawiciela Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego.  
Niestety przedstawiciel  Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego nie dotarł  na 
obrady komisji ze  względu na duży w ostatnim czasie  wzrost zachorowań na  Covid o czym 
wcześniej został poinformowany przewodniczący Kucharek. Przewodniczący komisji 
przypomniał, że każdy  radny drogą elektroniczną otrzymał sprawozdanie o stanie  
bezpieczeństwa sanitarnego powiatu w roku 2021.

Przewodniczący Kucharek przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad –analiza budżetu 
Powiatu na rok 2022.                                                                                                                          
Radni  zostali  poinformowani o  zmniejszeniu rezerwy  budżetowej o kwotę  300 tysięcy 
złotych i przeniesienie ich do  rezerwy celowej  w celu  przeznaczenia tych środków  na  
podwyżki  dla  około  100 pracowników  starostwa od  miesiąca  lipca.                                
Radny  Odya  pytał jak Zarząd Powiatu  chce  realizować zadanie utrzymania dróg i 
chodników  przy  zabezpieczonej kwocie  14 tysięcy złotych ?                                                          
- odpowiedział skarbnik Dariusz Skrzypczyński że na  poprawę  nawierzchni dróg 
przeznaczone jest 300 tysięcy złotych a chodników 100 tysięcy złotych. Środki te są w dziale 
605 –inwestycje i że  nie  wszystko idzie  przez  wydatki  bieżące.                                            
Radny Odya oraz  niektórzy  członkowie komisji stwierdzili że powinny  być  konkretne i 
czytelne  zapisy odnośnie  planów  remontowych aby  później nie dokonywać co chwilę  
korekt w budżecie powiatu.                                                                                                            
Radny Smoliński zapytał starostę o te 300 tysięcy. Czy wiadomo dla  których pracowników 
będą  przeznaczone te pieniądze podwyżki ?                                                                         
Starosta Augustyn odpowiedział że kwota ta przeznaczona jest dla wszystkich pracowników 
którzy nie otrzymali podwyżek pensji do końca grudnia roku ubiegłego  i  będzie ona 
wynosiła 300 złotych brutto  na osobę.                                                                                                 
Radny  Smoliński  zapytał, co starosta  robi w sprawie dokończenia remontu mostu 
tczewskiego ,ponieważ  wszystko to bardzo długo trwa i uważa że należałoby przyspieszyć te 
działania. Oczekuje od  starosty  dużo większej inicjatywy w  tej kwestii bo jak do tej pory nie 
zauważył w sprawozdaniach  starosty  żadnych zapisów które  wskazywałyby że cokolwiek 
robi w tym temacie.   Radny poinformował obecnych że  dyrekcja muzeum II Wojny 
Światowej także jest zainteresowana dokończeniem  prac remontu mostu aby móc 
realizować  plan przekształcenia przygotowanych pomieszczeń pod  filię muzeum.                    
Starosta Augustyn poinformował członków komisji że  będzie  występował o środki z 



programu rządowego Polski Ład , wszystkie samorządy wspierają  temat remontu most oraz 
że  ustalany jest termin spotkania z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków i najlepiej by 
było aby  sprawą zainteresował się także nowo powołany Generalny Konserwator Zabytków. 
Radny gość-Jan Kulas  mówił, że ze  względu na wagę  sprawy dobrze by było gdyby została 
zorganizowana debata z udziałem Generalnego  Konserwatora Zabytków, Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków, Zarządu Powiatu  oraz  radnych w celu  wyjaśnienia kwestii 
spornych i wskazania rozwiązań  na dokończenie remontu mostu.

Radny Smoliński oraz inni  radni zadawali pytania skarbnikowi Skrzypczyńskiemu odnośnie 
budżetu W.P.F. ,subwencji ,deficytu                                                                                                      
Skarbnik Skrzypczyński mówił że powiat nie ma potencjału dochodowego, jeśli otrzymamy 
mniejsze jak są zapisane środki od państwa to sytuacja finansowa powiatu będzie zła,nie 
mamy dochodów bieżących które pokryłyby wydatki bieżące, mamy deficyt budżetu 
bieżącego i będzie się on jeszcze pogłębiał. Podstawą  jest zrównoważony budżet bieżący. 

 Przewodniczący Kucharek stwierdził że nie będzie głosowania komisji na przyjęciem projektu
budżetu, ponieważ jest to bardzo ważna sprawa i niech każdy indywidualnie  raz jeszcze do 
sesji to przemyśli.                                                                                                                                   
Radny Odya uważa natomiast, że powinno być w komisji głosowanie nad budżetem.

Radny Odya zapytał dlaczego na obecną  chwilę podczas obrad komisji nie ma na sali 
żadnego  członka Zarządu Powiatu. Obecny był starosta, ale z niewiadomych przyczyn 
wyszedł. Radny chciał  w punkcie omówienia materiałów i opiniowania projektów uchwał  na
najbliższą sesje zadać  kilka pytań staroście lub członkom Zarządu. Niestety na sali nie było 
nikogo kto mógłby na nie odpowiedzieć. Radny oraz pozostali członkowie komisji  stwierdzili 
że jest to swego rodzaju kuriozum :  komu to bardziej zależy na uchwaleniu budżetu  
Zarządowi Powiatu czy radnym !    

Przewodniczący Kucharek  w przypadku braku na sali członków  Zarządu Powiatu  którzy 
mogliby odpowiadać na pytania radnych  udzielił głosu gościowi.                                                
Radny  Kulas krótko mówił o rezolucji Rady Powiatu Tczewskiego o ogłoszeniu roku 2022 
„Rokiem Józefa Wybickiego”                                                                                                                   
Przewodniczący Kucharek  zarządził  głosowanie nad projektem uchwały o ogłoszeniu       
roku 2022  „Rokiem Józefa Wybickiego”                                                                                               
Wszyscy   obecni członkowie komisji jednogłośnie głosowali za przyjęciem tej uchwały.    

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i    Ochrony Środowiska podziękował 
wszystkim obecnym za uczestnictwo  i   zakończył obrady.

                 Przewodniczący                                                                           Protokolant

                  Adam Kucharek                                                                       Dariusz Godlewski



                                                                                                        


